
DISCUSSIE 3 

Aansluitend op de voordrachten van de heren Van Dijk en Schuyt 

In aansluiting op de voordrachten van de heren Van Dijk en Schuyt vindt 
een discussie plaats waarin onder meer vragen worden gesteld aan de heer 
Van Dijk over de door hem gepresenteerde cijfers. Een deelnemer kan zich 
voorstellen dat het voor Nederland gunstig is om lage cijfers met betrekking 
tot drugsgebruik te kunnen presenteren. Hij vraagt zich af welke criteria wor
den gehanteerd bij de vaststelling van de Nederlandse cijfers en of die criteria 
identiek zijn aan de criteria die in andere Europese landen worden gehanteerd. 
In zijn antwoord licht de heer Van Dijk toe dat de door hem gepresenteerde 
cijfers afkomstig zijn van een door de Europese Unie ingesteld onderzoeks
centrum voor drugs en drugsverslaving in Lissabon. De cijfers zijn opgesteld 
door Europese deskundigen die geen bijzondere band met het Nederlandse 
beleid onderhouden. De heer Van Dijk is van mening dat in een tolerant 
land als Nederland een kleiner 'dark number' kan worden verwacht dan in 
landen met een meer repressief beleid. Indien in de komende jaren aanpas
sing van de cijfers noodzakelijk blijkt, verwacht hij eerder een opwaartse bij
stelling van de cijfers van andere landen dan van de cijfers van Nederland. 

In aansluiting hierop wijst een discussiant op een vergelijkend onderzoek 
dat in opdracht van de Raad van Europa heeft plaatsgevonden naar de kwa
liteit van schattingen van aantallen drugsverslaafden. Op basis van de uit
komst van dit onderzoek is de spreker van mening dat de cijfers niet geschikt 
zijn voor het maken van vergelijkingen tussen verschillende landen. Het ob
servatorium in Lissabon is, volgens de spreker, bekend met de uitkomst van 
laatstgenoemd onderzoek. Daarnaast meent hij dat voor de overlast van 
drugsgebruik een andere oplossing mogelijk is dan alleen het opsluiten of van 
de straat verwijderen van drugsgebruikers . Gedacht zou bijvoorbeeld kunnen 
worden aan het maken van gebruikersruimten. In de derde plaats stelt hij de 
restricties met betrekking tot het kweken van hennepplanten aan de orde, 
zoals bijvoorbeeld het aantal planten dat gekweekt mag worden bij daglicht. 
Hij vraagt zich af in hoeverre deze maatregelen bijdragen aan het verminde
ren van de overlast door drugsgebruikers en het verminderen van de justitio
neIe problematiek in Nederland. In zijn reactie pleit de heer Van Dijk voor 
terughoudendheid bij het creëren van gebruikersruimten omdat een en ander 
snel volledig uit de hand kan lopen. Er wordt in Nederland voorzichtig erva
ring opgedaan met niet erkende gedoogruimten, dat is echter een gedeelte
lijke oplossing. De overlast van actief criminele verslaafden wordt hiermee 
niet weggenomen. Voor wat betreft de restricties inzake het kweken van hen
nepplanten stelt de heer Van Dijk dat de maatregelen ook kunnen worden 
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uitgelegd als een klein stapje in de richting van normalisatie, thans is er een 
garantie dat vijf planten straffeloos mogen worden gekweekt. 

Een discussiant meent dat in de toekomst mondiale legalisering van drugs 
tot de mogelijkheden behoort. Een van de voorwaarden hiervoor is dat op in
ternationaal niveau een discussie op gang wordt gebracht met een hoog we
tenschappelijk gehalte . 

Een van de aanwezigen deelt mee dat de gemeente Delfzijl voornemens is 
een coffeeshop te openen waar officieel cannabis zal worden verkocht. Aan 
de betrokkene is gevraagd de kwaliteitscontrole van de cannabis voor zijn re
kening te nemen. In zijn reactie licht de heer Van Dijk toe dat in Delfzijl een 
coffeeshop is geopend die steun krijgt in de vorm van een renteloze lening. 
De coffeeshop wordt niet door de gemeente beheerd. 
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